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Pride

الفَخر

1دٌ علأح بغدٍ، ولا يأح دٌ علأح فخَرلاي ّعوا، حتأن تواض َإل ه‏َ أوحإنّ ال :(هآل و لَيهع هال َّلص) ِ‏هال ـ رسول
.أحدٍ

1– The Prophet (S) said, ‘Allah revealed unto me that we should be humble, so that nobody shows pride
over anybody else, and no one intimidates another.’[al-Targhib wa al-Tarhib, v. 3, p. 558, no. 1]

.ـ الإمام عل (علَيه الّسلام): أهلَكَ الناس اثنانِ: خَوف الفَقرِ، وطَلَب الفَخر2ِ

2– Imam Ali (a.s.) said, ‘There are two things that have ruined people: fear of poverty and going after
pride.’[al-Khisal, p. 69, no. 102]

.ـ الإمام عل (علَيه الّسلام): ضع فَخركَ، واحطُطْ كبركَ، واذكر قَبرك3َ

3– Imam Ali (a.s.) said, ‘Let go of your pride, put down your arrogance, and remember your
grave.’[Nahjul Balaghah, Saying 398]

4دأسو ةيامالق ومه‏ُ يال هشَرح ةفاخَرشيئا للم نَعن صم :(لامالّس لَيهع) عل ـ الإمام

4– Imam Ali (a.s.) said, ‘Whoever does something out of vainglory, Allah will resurrect him black on the
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Day of Judgment.’[

211 Bihar al-Anwar, v. 73, p. 292, no. 20]

5عوضالفَخرِ، وي ببِهِم ح ظَنالناسِ، أن ي حعندَ صال ن أسخَفِ حالاتِ الۇلاةإنَّ م :(لامالّس لَيهع) عل ـ الإمام
.أمرهم علَ البرِ

5– Imam Ali (a.s.) said, ‘The worst state of the rulers among righteous people is for them to be assumed
to love pride and be regarded as haughty.’[Nahjul Balaghah, Sermon 216]

That Which Prevents Pride

ما يمنَع من الفَخرِ

6تفَهح دفَعولا ي ،هنفس رزُقجِيفَةٌ، ولا ي هرنُطفَةٌ، وآخ لُهوالفَخرِ؟! أو آدم ما لابن :(لامالّس لَيهع) عل ـ الإمام.

6– Imam Ali (a.s.) said, ‘What is it with the son of Adam [human being] and pride?! His beginning is a
sperm and his end is a carcass. He cannot sustain himself, nor can he repel death.’[Nahjul Balaghah,
Saying 454.]

!ـ الإمام زين العابدين (علَيه الّسلام): عجباً للمتَبِرِ الفَخورِ الذي كانَ بالأمسِ نُطفَةً ثُم هو غَداً جِيفَة7ٌ

7– Imam Zayn al-Abidin (a.s.) said, ‘It is surprising to see an arrogant and proud person who yesterday
was but a sperm and tomorrow will be but a carcass.’[al-Kafi, v. 2, p. 328, no. 1]

Censure of Pride

ذَم التَفاخُرِ

8جبوالع خاربِ الافتسآفَةُ الح :(هآل و لَيهع هال َّلص) ِ‏هال ـ رسول.

8– The Prophet (S) said, ‘The bane of [noble] lineage is pride of it.’[al-Kafi, v. 2, p. 329, no. 6]

9ولا فَخر :فضيلةً قال هلنفس رإذا ذَك (هآل و لَيهع هال َّلص) ِه‏ال لقد كانَ رسول :(لامالّس لَيهع) عل ـ الإمام.



9– Imam Ali (a.s.) said, ‘When the Prophet (S) would mention a merit of himself, he would say, ‘And with
no pride’.[Bihar al-Anwar, v. 16, p. 341, no. 33]

10ا قامفلم ،هضرم وحانَ فص عةَ بنعصص عاد (لامالّس لَيهع) المؤمنين إنَّ أمير :(لامالّس لَيهع) الرضا ـ الإمام
.من عندِه قال: يا صعصعةُ، لا تَفتَخرنَّ عل إخوانكَ بعيادت إياكَ واتَّق اله‏َ

10– Imam Ar-Ridha’ (a.s.) said, ‘The Commander of the Faithful [Imam Ali (a.s.)] visited Sa’asa’aa b.
Suhan when he was sick, so when he wanted to leave he stood up and said, ‘O Sa’asa’aa, do not
display pride in front of your brothers that I visited you, and fear Allah.’[Mustadrak al-Wasa’il, v. 12, p.
90, no. 13599]

That Which One Should be Proud Of

بِه الفَخر غنبما ي

.ـ رسول اله‏ِ (صلَّ اله علَيه و آله): الفَقر فَخرِي11

11– The Prophet (S) said, ‘Poverty is my pride.’[Bihar al-Anwar, v. 72, p. 30, no. 26]

12هيأسو ،رِ اللّيلآخ الصلاةُ ف :ةرالدنيا والآخ ف وزَينُه المؤمن فَخر نه ثلاث :(لامالّس لَيهع) ادقالص ـ الإمام
هآل و لَيهع هال َّلدٍ (صن آلِ محمم الإمام تُهلايأيدي الناسِ، وو ا فمم).

12– Imam al-Sadiq (a.s.) said, ‘There are three things that are the pride of a believer and his ornament
in this world and the Hereafter: prayer at the end of the night [night vigil], his despair of [possessing] that
which others own, and his allegiance to the Imam from the progeny of Muhammad (S).’[al-Kafi, v. 8, p.
234, no. 311]
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